
PROTOKÓŁ Nr IV/19
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 21 stycznia 2019 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 15.35

Obecnych na Sesji – 14 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Janusz Chodasewicz.

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski

Przewodniczący Rady Miasta (RM) Janusz Jarosz zwrócił się z prośbą do wszystkich
zgromadzonych  o  powstanie  i  uczczenie  minutą  ciszy  pamięci  zamordowanego
Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM.

Przewodniczący RM powitał radnych Rady Miasta, władze wykonawcze Gminy Miejskiej,
kierowników poszczególnych wydziałów Urzędu Miasta, zaproszonych gości, media oraz
mieszkańców miasta Kamienna Góra.

Przewodniczący RM przekazał w imieniu Dyrektora Centrum Kultury Marka Dańczaka
sprawozdanie filmowe z działalności Centrum Kultury w 2018 r. i jednocześnie wyjaśnił,
iż dyrektor centrum nie mógł osobiście tego uczynić, ze względu na pilny wyjazd służbowy.

Przewodniczący RM przedstawił zgromadzonym klauzulę informacyjną o przetwarzaniu
danych osobowych na Sesji Rady Miasta i jednocześnie dodał, iż  pełna jej treść została
umieszczona przed wejściem na salę witrażową i jest również dostępna na stronie BIP
Urzędu Miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych na 15 ustawowego
składu  Rady,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  RM  może  obradować  i  podejmować
uchwały.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
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3. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.
5. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia  Gminnego Programu Wspierania Rodziny

dla Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2019-2021.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra
na 2019 rok.

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania
częściowego  dofinansowania  ze  środków  budżetu  Miasta  Kamienna  Góra
w ramach programu priorytetowego pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na obszarze
województwa dolnośląskiego”.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego
południowej i zachodniej części Dolnego Śląska, zwanej „Strategia Rozwoju Sudety
2030”.

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok.
11.Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  składu  liczbowego

i osobowego Stałych Komisji Rady Miasta Kamienna Góra.
12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Rady  Miasta  Kamienna

Góra na 2019 rok.
13.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  Stałych  Komisji  Rady

Miasta Kamienna Góra na 2019 rok.
14. Interpelacje i zapytania.
15.Wnioski.

16.Sprawy różne.
17.Zamknięcie Sesji.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  chce  zgłosić  jakieś  wnioski  dotyczące  zmian
w porządku obrad?

BM zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu:  „Podjęcie  uchwały
w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  Kamienna Góra do przygotowania i  realizacji
partnerskiego  projektu  grantowego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa  Dolnośląskiego  2014-2020  Działanie  3.3.  efektywność  energetyczna
w budynkach użyteczności publicznej i sektorze mieszkaniowym Poddziałanie 3.3.4 typ
3.3e Modernizacja systemów grzewczych i odnawialne źródła energii – projekty dotyczące
zwalczania emisji kominowej ZIT AW RPO 2014-2020”. Wyjaśnił, iż projekt ten pojawił się
w ostatnim czasie i przystąpiły do niego cztery gminy. Jest to uchwała intencyjna, dzięki
której będzie możliwe pozyskanie znacznych środków na „walkę  niską emisją”, a sam
koszt uczestnictwa będzie niewielki i ukształtuje się w granicach kilku tys. zł.

Przewodniczący RM poddał ww. wniosek pod głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta
Kamienna Góra jednogłośnie, tj. przy 14 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie
ww. punktu do porządku obrad.

Przewodniczący RM poinformował, iż przedmiotowy projekt uchwały będzie procedowany
w punkcie  nr  8  porządku obrad.  Natomiast  dotychczasowe punkty,  od numeru osiem,
zmienią swoją numerację o jeden w górę.
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Nikt nie zgłosił więcej wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami

BM przedstawił następującą informację o pracy w grudniu 2018 roku tj.:
 13.12 –  uczestniczył  w  konwencie  Wójtów,  Burmistrzów  i  Prezydentów  Miasta

w Świeradowie-Zdrój,
 17.12 – brał udział w spotkaniu członków Aglomeracji Wałbrzyskiej w Zamku Książ,

BM podkreślił, że przez cały grudzień odbywał liczne spotkania z różnymi instytucjami,
przedsiębiorstwami i organizacjami. Wśród najważniejszych wymienił m.in.:

 spotkanie  z  Proboszczem  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  Ap.  Piotra  i  Pawła
w sprawie dofinansowania remontu kościoła,

 spotkanie  z  Komendantem  PSP  w  Kamiennej  Górze  dotyczące  współpracy
i  zabezpieczenia  przeciwpożarowego  miejskich  jednostek  organizacyjnych
zajmujących się oświatą,

 spotkanie z Komendantem KPP w Kamiennej  Górze w sprawie patroli  pieszych
i dofinansowania zakupu radiowozu;

BM przedstawił również następującą informację o pracy między Sesjami, tj.:
 03.01 –  odbył  bardzo  ważne  spotkanie  z  IPAW  AW  w  Wałbrzychu  w  sprawie

podpisania aneksu do umowy na modernizację Centrum Kultury,
 03.01 – Z-ca BM i Kierownik Wydziału WM uczestniczyli w Świdnicy w spotkaniu

członków AW w sprawie uczestnictwa Kamiennej Góry w dodatkowym programie
„Niska emisja”,

 04.01 – uczestniczył  w spotkaniu z  młodymi sportowcami i  ich rodzicami,  gdzie
zostały wręczone dyplomy za osiągnięcia sportowe,

 09.01 –  odbył  spotkanie  z  Prezesem  Zarządu  SSEMP  w  Kamiennej  Górze
nt. współpracy,

 10.01 – całodniowa wizja lokalna terenu ZS przy ul. Lubawskiej, której celem było
ustalenie możliwości zagospodarowania tego obiektu, po wygaszeniu gimnazjum,

 11.01 – odbył „spotkanie noworoczne” z przedstawicielami biznesu, organizacji oraz
jednostek podległych i instytucji,

 14.01 – spotkanie z seniorami w sprawie możliwości szybkiego powrotu do swojej
siedziby, która była zlokalizowana w budynku CK,

 15.01 –  przeprowadził  rozmowę z  Dyrektorem Sądu  Okręgowego w Kamiennej
Górze w sprawie możliwości sprzedaży skrzydła budynku przy ul.  T.  Kościuszki.
Przypomniał, że temat ten był procedowany w Urzędzie Miasta od dłuższego czasu
i  na  chwilę  obecną brak jest  zgody w kwestii  ceny sprzedaży.  Jeśli  dojdzie  do
porozumienia  w  tym  zakresie  z  Ministerstwem  Sprawiedliwości,  wówczas  cała
sprawa  zostanie  szybko  sfinalizowana.  Takie  propozycje  pozwalają  nam  mieć
nadzieję, iż Sąd Okręgowy będzie nadal funkcjonował w Kamiennej Górze i będzie
też poszerzał swoją działalność,

 16.01 –  przedstawiciele  Polskiego  Radia  Wrocław  przekazali  do  wykorzystania
w Urzędzie Miasta rejestrator zapylenia powietrza, który przez 7 dni będzie mierzył
jakość powietrza w centrum Kamiennej Góry. Pozwoli nam to porównać wyniki tego
urządzenia z naszymi pomiarami,

 16.01  –  odbył  w  Jeleniej  Górze  spotkanie  z  Prezesem Karkonoskiego  Sejmiku
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Osób  Niepełnosprawnych  w  zakresie  współpracy  z  naszym  samorządem.
Podkreślił,  iż  było  to  spotkanie  zapoznawcze,  którego  efekty  będą  możliwe  do
przedstawienia za kilka tygodni.

 18.01 –  Z-ca  BM  i  Sekretarz  Miasta  uczestniczyli  w  spotkaniu  członków
Euroregionu NYSA w sprawie koncepcji komunikacji w tym regionie;

BM  zaznaczył,  iż  bieżący  miesiąc  upłynął  w  Urzędzie  Miasta  pod  znakiem przebiegu
procedur  przetargowych na wykonanie  dróg w Kamiennej  Górze,  zaciągnięcia  dużego
kredytu  na  finansowanie  m.in.  wymiany  oświetlenia  ulicznego  oraz  przebiegu  odbioru
technicznego targu po przebudowie. Dodał również, że 24 stycznia pojawi się w Urzędzie
Miasta  delegacja  PKP  S.A.  w  sprawie  dworca  kolejowego  w  Kamiennej  Górze,  zaś
28 stycznia ruszą bezpłatne kursy na trasie ul. Jeleniogórska – ul. Wałbrzyska. 

BM podkreślił, iż na przyjęcia interesantów przychodzi bardzo duża liczba mieszkańców,
z których większość porusza sprawy dotyczące mieszkań. Wyraził pogląd, iż jest to temat
bardzo zaniedbany i będzie on dominował jeszcze przez długi czas. Wielu interesantów
przychodzi również ze sprawami dotyczącymi remontów dróg, miejsc w żłobku, czy też
sporów sąsiedzkich.  

Ad.4.   Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami  

Wiceprzewodniczący  RM  Jerzy  Basta przedstawił  informację  w  powyższej  sprawie
– zał. Nr 2 do protokołu.

Ad.5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Wspierania
Rodziny dla Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2019-2021

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Dyrektor MOPS w Kamiennej Górze
Beata Wrzesińska.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie, tj. przy 14 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr IV/16/19 w sprawie przyjęcia
Gminnego Programu Wspierania  Rodziny dla  Gminy Miejskiej  Kamienna Góra na lata
2019-2021– zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra
na 2019 rok

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił Kierownik  Wydziału  SP  Urzędu
Miasta w/m Arkadiusz Jaracz.
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Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  14  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/17/19 w  sprawie
zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2019 rok – zał. Nr 4 do protokołu.

Ad.7.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu
udzielania częściowego dofinansowania ze środków budżetu Miasta Kamienna Góra
w ramach programu priorytetowego pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na obszarze
województwa dolnośląskiego”

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił Kierownik  Wydziału  WM  Urzędu
Miasta w/m Andrzej Wolny.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny Andrzej Grzyb  poprosił o wyjaśnienie zapisów ujętych w projekcie dotyczących
„utrzymania 70% ekologicznych źródeł ciepła”, przedstawienia o jakie źródła ciepła chodzi
i czasu, w którym mają być one utrzymane. Zapytał przy tym, czy pozostałe 30% źródeł
ciepła, które uzyskały dofinansowanie będzie można zlikwidować w dowolnym czasie i bez
żadnych konsekwencji finansowych?

Kierownik  Wydziału  WM  odpowiedział,  że  jest  to  sugestia  Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska i dotyczy wszystkich źródeł ciepła.

Radny A. Grzyb  zapytał, jaki będzie los 30% źródeł ciepła, które nie są wymagane do
utrzymania i jak długo należy utrzymać te 70% źródeł ciepła?

Kierownik  Wydziału  WM  stwierdził,  iż  jest  to  czysto  techniczne pytanie  i  podział  ten
będzie poddawany wspólnej ocenie z fachowcami z WFOŚ, po wymianie danych źródeł
ciepła.

Radny A. Grzyb wyjaśnił, iż chodzi mu głównie o ustalony poziom 70% i przedstawienie
informacji, dlaczego taki pułap został określony, a nie powiedzmy 100%?

Kierownik Wydziału WM uściślił, iż takie wymogi wprowadził WFOŚ.

Radny A. Grzyb poddał pod rozwagę sens wymagania tylko 70%, skoro pozostała część
osób może wymienić źródło ciepła, następnie otrzymać dotację i wówczas powrócić do
poprzedniego systemu ogrzewania.

Kierownik Wydziału WM stwierdził, że takie sytuacje będą miały miejsce.
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Radny A. Grzyb  wyraził  niezrozumienie powodów takich decyzji.  Zauważył, że poziom
powinien  być  określony  na  100%,  a  jeśli  ktoś  zdecyduje  się  zrezygnować  z  bardziej
ekologicznego źródła ciepła, to powinien wówczas zwrócić dotację.

Kierownik  Wydziału  WM  odpowiedział,  że  wprowadzone  obecnie  zmiany  są  tylko
kontynuacją zapisów ujętych w regulaminie z 2017 r. Dodał,  że Gmina Miejska będzie
oceniała  we  własnym  zakresie  poziom  wymiany  źródeł  ciepła,  a  WFOŚ  będzie  miał
możliwość kontroli tego. 

Radny A. Grzyb zapytał, czy jest to wymóg niezależny od Gminy Miejskiej?

Kierownik Wydziału WM odpowiedział twierdząco i dodał jednocześnie, iż bez tych zmian
nie będzie możliwe uruchomienie w Kamiennej Górze II etapu dofinansowania.

BM uściślił, iż zapisy te dotyczą całej gminy. Dodał, że poziom procentowy związany jest
z wymianą źródeł ciepła w całym mieście, a nie z jednostkowymi inwestycjami. Fundusz
bowiem wymaga utrzymania przez gminę co najmniej 70% wymienionych źródeł ciepła na
bardziej przyjazne środowisku, jeśli przeznacza pieniądze na dotację.  

Radny A. Grzyb podsumował, że skoro taki zapis był wymagany przez pożyczkodawcę
WFOŚ i jest niezależny od nas, to my musimy się z nim zgodzić.

Radny Wiesław Sobiechowski  zauważył, że WFOŚ nie daje gminom żądnych środków
za darmo, tylko pożycza. Następnie umarza minimalną część pożyczonej kwoty, obecnie
będzie to tylko 15% kwoty. Takie sprostowanie należy się mieszkańcom, którzy chcieliby
aby  Gmina  Miejska  przeznaczała  na  ten  cel  większą  ilość  środków.  Przypomniał,
że  w  założeniu  Gmina  Miejska  przeznacza  z  własnego  budżetu,  na  dofinansowanie
wymiany źródeł ciepła na bardziej przyjazne środowisku, kwotę ok. 500 tys. zł rocznie,
co starcza na ok. 70 wymian. Zapytał przy tym, czy w roku bieżącym będą przyjmowane
nowe deklaracje, czy nie?

Kierownik Wydziału WM odpowiedział, że jeśli Rada Miasta podejmie uchwałę grantową,
która będzie procedowana w następnym punkcie porządku obrad, to zobowiąże Urząd
Miasta do pośredniczenia w przyjmowaniu wniosków z innego programu dotacyjnego na
wymiany źródeł ciepła. Natomiast program zmieniany obecną uchwałą został na ten rok
już wyczerpany i w jego ramach nie będą w tym roku przyjmowane nowe wnioski.

Wiceprzewodnicząca RM Violetta Majak zapytała, czy osoby, które złożyły już wcześniej
wnioski, będą mogły oczekiwać obecnie zwrotu poniesionych nakładów?

Kierownik Wydziału WM odpowiedział twierdząco.

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z  czym  Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miasta
Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  14  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/18/19
zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu  udzielania  częściowego
dofinansowania  ze  środków  budżetu  Miasta  Kamienna  Góra  w  ramach  programu
priorytetowego pn.: „Ograniczenie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego”
– zał. Nr 5 do protokołu.
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Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie   przystąpienia Gminy Miejskiej Kamienna Góra do  
przygotowania  i  realizacji  partnerskiego  projektu  grantowego  w  ramach
Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Dolnośląskiego  2014-2020
Działanie  3.3.  efektywność  energetyczna  w  budynkach  użyteczności  publicznej
i  sektorze  mieszkaniowym  Poddziałanie  3.3.4  typ  3.3e  Modernizacja  systemów
grzewczych  i  odnawialne  źródła  energii  –  projekty  dotyczące  zwalczania  emisji
kominowej ZIT AW RPO 2014-2020

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił Kierownik  Wydziału  WM  Urzędu
Miasta w/m Andrzej Wolny.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny Andrzej Grzyb  zapytał, czy z tego programu będą mogły skorzystać wspólnoty
mieszkaniowe na ocieplanie ich budynków mieszkalnych?

Kierownik  Wydziału  WM  wyjaśnił,  iż  program  ten  jest  skierowany  do  odbiorców
indywidualnych, tj. właścicieli domów jednorodzinnych i właścicieli lub najemców mieszkań
w budynkach wielorodzinnych. 

Radny A. Grzyb zapytał, czy program ten obejmie termomodernizację?

Kierownik Wydziału WM poinformował, że pięć gmin sygnatariuszy uszczegółowi zakres
możliwych  prac  do  wykonania  na  zasobie  mieszkaniowym  w  ramach  tego  programu.
Obecna uchwała jest akcesem dla pozyskania grantów.

Radny A. Grzyb poparł pomysł przyłączenia się Kamiennej Góry do takiego projektu.

Kierownik  Wydziału  WM  nadmienił,  iż  Rada  Miasta  zostanie  poinformowana  o  tych
szczegółowych warunkach. Dodał, że uchwałą ta jest poszukiwaniem dodatkowych źródeł
finansowania zadań związanych z ograniczaniem niskiej emisji.

Radny A. Grzyb zasugerował, aby rozważyć możliwość przystąpienia do programu, gdzie
będą się mogły starać o dofinansowanie wspólnoty mieszkaniowe.

Kierownik  Wydziału  WM  dodał,  że  takie  szczegóły  będą  omawiane  z  innymi
uczestnikami tego projektu.

Radna Iwona Szczerbaty  poprosiła  o  sprostowanie,  czy projekt  ten  nie  dotyczy  tylko
wymiany systemów grzewczych?

Radny A. Grzyb uściślił, iż efektywność energetyczna to zmniejszenie zapotrzebowania
na energię w budynku. Dla takiego efektu trzeba np. ocieplić przegrody. Jest to jeden
z elementów, który może wskazywać na zadania z zakresu termomodernizacji. 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z  czym  Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miasta
Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  14  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/19/19
w sprawie  przystąpienia Gminy Miejskiej  Kamienna Góra do przygotowania i  realizacji
partnerskiego  projektu  grantowego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
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Województwa  Dolnośląskiego  2014-2020  Działanie  3.3.  efektywność  energetyczna
w budynkach użyteczności publicznej i  sektorze mieszkaniowym Poddziałanie 3.3.4 typ
3.3e Modernizacja systemów grzewczych i odnawialne źródła energii – projekty dotyczące
zwalczania emisji kominowej ZIT AW RPO 2014-2020– zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  rozwoju  społeczno-
gospodarczego południowej i zachodniej części Dolnego Śląska, zwanej „Strategia
Rozwoju Sudety 2030”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radna I. Szczerbaty zwróciła się z prośbą o przedstawienie wszystkich uwag do strategii,
które zgłosił Urząd Miasta Kamienna Góra oraz sposoby ich rozpatrzenia.

Sekretarz  Miasta  wyjaśnił,  iż  do  projektu  strategii  uwagi  składali  również  mieszkańcy
miasta. Poinformował, iż uwagi Urzędu dotyczyły m.in.:

 zagospodarowania przestrzennego miasta Kamienna Góra,  planów archiwalnych
obowiązywania dla miasta co najmniej dwóch planów przestrzennych – ta uwaga
nie została uwzględniona,

 braku  wzmianki  o  budowie  drogi  S-3,  na  odcinku  Bolków-Kamienna  Góra  oraz
realnych założeń budowy odcinka do granicy Państwa – tą uwagę uwzględniono,

 braku  w  kilku  miejscach  kierunków  przedsięwzięć  strategicznych  dotyczących
budowy łączników z  S-3  z  Jeleniej  Góry  i  Wałbrzycha  –  ta  uwaga  nie  została
uwzględniona,  gdyż  jest  to  na  końcowym etapie  przetargów,  jest  zaplanowane
i będzie realizowane,

 braku informacji o szlakach rowerowych – tej uwagi nie uwzględniono, gdyż ujęta
została w innym dziale i będzie figurowała w innej części strategii,

 informacji  o  powiększaniu  się  gmin  wiejskich  wokół  ośrodków  miejskich
wydzielonych administracyjnie – ta informacja nie została uwzględniona,

 dodania szerszego zapisu o działaniach rewitalizacyjnych – tą uwagę uwzględniono
w strategii,

 ujednolicenia  w  diagnozie  dla  tych  samych  lat  różnych  wykresów  –  ta  uwaga
została uwzględniona,

 wymienienia  jakie  powiaty  wchodzą  w  skład  poszczególnych  subregionów  –  tą
uwagę uwzględniono,

 szerszego  opisania  problemu  niskiej  emisji  i  zanieczyszczenia  powietrza,  gdyż
jedno zdanie w tym temacie to zbyt mało – ta uwaga została uwzględniona,

 wprowadzenia jednolitego nazewnictwa w subregionach i podregionie – tą uwagę
także uwzględniono,

 podkreślenia konieczności wymiany sieci wodociągowej z uwagi na jej wiek, mimo
iż miasto jest w większości skanalizowane – ta uwaga została uwzględniona;

Dodał, że SSEMP w Kamiennej Górze składała również uwagi dotyczące m.in.:
 ponownego bezzasadnego wprowadzania informacji o czasowym funkcjonowaniu

stref  ekonomicznych i  uznaniu w analizie SWAT tego ograniczenia jako czynnik
minusowy – tą uwagę uwzględnili członkowie projektujący strategię;
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Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z  czym  Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miasta
Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  14  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/20/19
w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego południowej i zachodniej
części Dolnego Śląska, zwanej „Strategia Rozwoju Sudety 2030” – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.10.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej
prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie, tj. przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/21/19 zmieniającą uchwałę
w sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
–zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na
2019 rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny W. Sobiechowski poruszył następujące kwestie dotyczące:
1. Okresu  spłaty  pożyczki  z  WFOŚ  na  wymianę  źródeł  ogrzewania  na  przyjazne

środowisku, który wynosi co najmniej 5 lat. Przypomniał, że każdą pożyczkę, którą
będziemy brali  na ten cel,  będziemy musieli  spłacać przez ten czas. Nadmienił,
że w 2018 r. ustalono wysokość umorzenia tej pożyczki na poziomie 25%, a już na
2019 r. wyniesie umorzenie tylko 15%. Zaznaczył, iż nastąpi to dopiero po spłacie
naszego wkładu w wysokości  85%. Wyraził  jednak zadowolenie,  że w budżecie
miasta znalazły się środki finansowe na ten cel, gdyż ludzie w wielu przypadkach
dokonali już wymian instalacji grzewczych, a teraz oczekują na dofinansowanie;

2. Rozbieżności między wcześniejszymi informacjami o proporcji wysokości zwrotów
środków  z  Unii  Europejskiej  na  zadania  związane  z  termomodernizacją,
a rzeczywistymi udziałami jakie widać po ostatnich przetargach. Wyraził zdziwienie,
iż Gmina Miejska będzie musiała przeznaczać tak wysokie kwoty na rewitalizację
7  budynków,  w  ramach  działań  związanych  z  termomodernizacją.  Nadmienił,
iż  w  chwili  obecnej  są  remontowane  4  budynki,  a  3  są  w  trakcie  procedury
przetargowej.   Wyraził zaskoczenie, iż łączny koszt tych zadań wyniesie 2,3 mln.
zł, a my otrzymamy tylko 700 tys. zł dofinansowania. Stwierdził, iż z zadowoleniem
można  by  przyjąć  odwrócenie  tych  proporcji  finansowych.  Przypomniał,  że
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w  pierwotnych  rozmowach  wspominano  o  30%  wkładzie  własnym  w  zadania
termomodernizacyjne i 70% zwrotu środków. Jednocześnie zapytał, czy w Gminie
Miejskiej  Kamienna  Góra  kosztorysy  były  wykonywane  zbyt  oszczędnie
i niedoszacowano potrzebnych prac, czy ceny robocizny wzrosły o ponad 100% od
ostatnich rozmów w tym temacie? 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, co następuje:
1. Zgodziła  się  z  wypowiedzią  radnego  W.  Sobiechowskiego  i  przyznała  rację,

iż pożyczkę z WFOŚ należy spłacić w okresie co najmniej 5 letnim. Zaznaczyła przy
tym, że Gmina Miejska nie mogła ułożyć sobie sama wysokości spłat i np. wpłacić
od razu 85% i starać się o zwrot, ale została zobowiązana wytycznymi funduszu.
Podkreśliła,  że  o  umorzenie  można  starać  się  dopiero  po  okresie  spłaty  85%
pożyczki.  Dlatego  też  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  konieczne  było
uwzględnienie 100% wysokości pożyczki. Przypomniała, że przy poprzedniej edycji
programu z 2018 r. Gmina Miejska ma możliwość ubiegania się o 25% umorzenia
pożyczki,  ale  też  dopiero  po  spłacie  przez  5  lat  75%  wartości.  Nadmieniła,
iż pożyczka z WFOŚ jest oprocentowana na poziomie 2,75% w skali roku.

2. Stwierdziła, iż Gmina Miejska również byłaby zadowolona, gdyby w ostatecznym
rachunku  zadania  dotyczące  termomodernizacji  budynków  były  rozliczane
w  proporcji  70%  dofinansowania  unijnego,  30%  naszego  wkładu  własnego.
Podkreśliła, że taki procent był zakładany w momencie ubiegania się o środki na te
cele i opracowania pierwotnej dokumentacji technicznej przy rozpoczęciu realizacji
programu.  Wyraziła  smutek,  iż  na  chwilę  obecną  założenia  odbiegają
od pierwotnych ustaleń i ceny oferowane przez wykonawców w ramach zamówień
publicznych są znacząco wyższe. Zaznaczyła,  że z 3 budynków przewidzianych
do  remontu  w  2019  r.,  2  przekroczyły  znacznie  wydatki,  w  porównaniu
do  sporządzonej  dokumentacji.  Na  zwiększenie  kosztów  wpłynęły  też
nieprzewidziane  wydatki,  które  pojawiają  się  zwykle  na  tak  starej  substancji
mieszkaniowej  dopiero  w  trakcie  remontu.  Ponadto  są  to  zwykle  koszty
niekwalifikowane,  tj.  nie  rozliczane  parytetem  założonym  w  programie
i dokumentacji. 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z  czym  Przewodniczący  RM zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miasta
Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  14  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/22/19
w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.12.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  składu
liczbowego i osobowego Stałych Komisji Rady Miasta Kamienna Góra

Projekt  uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Wiceprzewodnicząca RM Violetta
Majak.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie, tj. przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/23/19 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  ustalenia  składu  liczbowego  i  osobowego  Stałych  Komisji  Rady  Miasta
Kamienna Góra – zał. Nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM ogłosił 15-sto minutową przerwę. 

Salę  obrad  opuścił  Wiceprzewodniczący  RM  J.  Basta,  aby  uczestniczyć  jako
przedstawiciel Rady Miasta w uroczystym otwarciu w Kamiennej Górze Biura Poselskiego
Poseł na Sejm RP Iwony Krawczyk (obecnych 13 radnych).

Ad.13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Rady  Miasta
Kamienna Góra na 2019 rok

Projekt  uchwały w powyższej  sprawie przedstawiła  Wiceprzewodnicząca RM Violetta
Majak.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  13  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/24/19  w  sprawie
zatwierdzenia  planu  pracy  Rady  Miasta  Kamienna  Góra  na  2019  rok –zał.  Nr  11  do
protokołu.

Ad.14.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy  Stałych Komisji
Rady Miasta Kamienna Góra na 2019 rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie z autopoprawką przedstawiła Wiceprzewodnicząca
RM Violetta Majak.

Wiceprzewodnicząca  RM V.  Majak poinformowała  radnych,  iż  autopoprawka  została
sporządzona po wniosku Komisji Spraw Społecznych, o wprowadzenie w jej planie ustępu
18.  Pn.  „Podjęcie  prac  nad  modyfikacją  regulaminu  udzielania  stypendiów  uczniów
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kamienna Góra”.

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  ktoś  z  radnych chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  13  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  IV/25/19  w  sprawie
zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji  Rady Miasta Kamienna Góra na 2019 rok
– zał. Nr 12 do protokołu.
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Ad.15. Interpelacje i zapytania

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby przedstawić jakieś interpelacje,
bądź zapytania do Burmistrza Miasta?

Radny Łukasz Sławiński:
1) przedstawił  interpelację w sprawie udzielenia mieszkańcom miasta bonifikaty od

opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo
własności - zał. nr 13 do protokołu.

Radna Danuta Kurnyta:
1) przedstawiła zapytanie w sprawie opracowania w pierwszej kolejności w 2019 r.

dokumentacji  technicznej  na  wykonanie  drogi  do  budynków przy  ul.  Lipowej  5
a,b,c? - zał. Nr 14 do protokołu;

2) przedstawiła  zapytanie  dotyczące  wykonania  w  2019  r.  remontu  budynku
komunalnego przy ul. Bohaterów Getta 25, 27, 29? - zał. Nr 15 do protokołu;

3) przedstawiła  zapytanie  w sprawie  wykonania  w 2019  r.  części  chodnika  przed
budynkami przy ul. Bohaterów Getta 29 a – 31? - zał. Nr 16 do protokołu.

Radna I. Szczerbaty:
1) przedstawiła  zapytanie  dotyczące  możliwości  wykonania  w  2019  r.  w  ramach

bieżącego  utrzymania  remontu/modernizacji  schodów terenowych  w  parku  przy
ul. Cichej? - zał. Nr 17 do protokołu.

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak:
1) przedstawiła  zapytanie w sprawie zakresu,  istoty  i  celowości  audytu finansowo-

rachunkowego oraz zamówień publicznych w Urzędzie Miasta Kamienna Góra? -
zał. Nr 18 do protokołu.

Przewodniczący RM:
1) przedstawił zapytanie dotyczące podania przyczyn zmiany obsługi prawnej Rady

Miasta Kamienna Góra? - zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad.16. Wnioski

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić jakieś wnioski?

Radny Wiesław Sobiechowski:
1) zgłosił  wniosek  o  rozważenie  możliwości  sporządzenia  na  początku  bieżącego

roku  ogłoszeń  o  zamówieniach  i  sprawne  przeprowadzenie  procedur
przetargowych dotyczących zadań pn.: „Remont drogi ul. Jedwabnej i Towarowej”
oraz  „Opracowanie  dokumentacji  projektowej  dla  przebudowy  i  remontu  dróg
publicznych w ulicach: Małej, Lipowej, Papieża Jana Pawła II, Wysokiej, Zielonej,
Nadrzecznej,  Leśnej  i  Lubawskiej”,  które  są  ujęte  w  wydatkach  majątkowych
budżetu miasta Kamienna Góra na 2019 rok. Zdaniem radnego pilnego remontu
wymaga szczególnie odcinek ul. Towarowej, od skrzyżowania z ul. Jedwabną do
siedziby PKS, który jest w dramatycznym stanie i jest nadal niszczony przez ciężki
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transport z przeładunku kruszywa oraz z firm mających przy tej ulicy swe siedziby.
Ponadto  pilne  opracowanie  dokumentacji  na  remonty  dróg  umożliwi  Gminie
Miejskiej  starania  o  zewnętrzne  środki  na  dofinansowanie  tych  zadań,
z funduszy zabezpieczonych przez władze państwowe.

Radny Andrzej Grzyb:
1) zgłosił  wniosek  o  pilne  rozwiązanie  problemu  zrujnowanego  budynku  przy

ul.  Słowiańskiej  2,  którego  stan  grozi  katastrofą  budowlaną.  Zdaniem  radnego
zakaz  rozbiórki  nałożony  przez  Dolnośląskiego  Wojewódzkiego  Konserwatora
Zabytków jest  mało  przekonujący,  gdyż obiekt  ten nie  jest  wpisany do rejestru
zabytków, a jedynie znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej.

Ad.17. Sprawy różne

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawach różnych? 

Radna Regina Komorowska zwróciła się z prośbą o przedstawienie najbliższych planów
związanych  z  dalszym  remontem  ul.  Sportowej,  gdzie  jest  wykonana  dokumentacja
techniczna,  zrobiona kanalizacja,  ale  nie  ma nawierzchni  jezdni  i  chodników.  Obecnie
ludzie tam mieszkający poruszają się po błocie i brodzą częstokroć po głębokich kałużach.
Poinformowała, iż koszt zakończenia tego zadania to 47 tys. zł. Wyraziła niezrozumienie
dla działań Urzędu Miasta, zgodnie z którymi zostały już rozpoczęte remonty innych ulic,
kosztem pozostawienia ul. Sportowej w połowie remontu.

Radny Jacek Bruździak  nawiązał do przebiegu spotkania BM ze sportowcami w dniu
4 stycznia, w którym sam też uczestniczył. Sprostował stwierdzenie BM, które wówczas
wyraził  pogląd,  iż  do  chwili  obecnej  nie  było  w  mieście  żadnych  instrumentów dzięki
którym  honorowano  by  lokalnych  sportowców.  Podkreślił,  że  od  29  września  2009  r.
obowiązuje  uchwała  o  zasadach  udzielania  stypendiów  dla  uczniów  gimnazjów,  dla
których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kamienna Góra. Dzięki tej uchwale
sportowcy  otrzymują  za  wybitne  osiągnięcia  w  sporcie  bardzo  poważne  nagrody
finansowe.  Dwukrotnie  w  ciągu  roku  sportowcy  są  przez  to  honorowani  podczas
uroczystości wręczania stypendiów. Stwierdził, że Rady Miasta ubiegłych kadencji mocno
zabezpieczyły  interesy  w  tej  kwestii  i  sportowcy  w  Kamiennej  Górze  są  dobrze
honorowani.  Zauważył,  że  może  w  obecnym  czasie  nadszedł  moment  modyfikacji
niektórych zapisów tej uchwały i poszerzenia katalogu uczniów docenianych za wybitne
osiągnięcia w nauce, sporcie czy sztuce. Dodał, że Komisja Spraw Społecznych również
podejmie  stosowne  działania,  aby  rozważyć  możliwość  zwiększenia  tych  gratyfikacji
i przede wszystkim dostosować je do sytuacji wygaszenia gimnazjów od września 2019 r.
Wyraził  zdanie,  iż  należy  obecnie  podjąć  wspólne  działania  dla  poszerzenia  katalogu
nagród i stypendiów. Zaznaczył, iż będzie to kontynuacja dobrej tradycji, a nie zaczynanie
wszystkiego od nowa. 

Radna  R.  Komorowska  zwróciła  się  z  prośbą  o  przedstawienie  przez  BM  planów
dotyczących  dalszego  wykorzystania  budynku  Zespołu  Szkół  przy  ul.  Lubawskiej  oraz
działań związanych z byłym dworcem PKP przy ul. Jeleniogórskiej. 

Radny Sławomir Sławiński zwrócił się z następującymi zapytaniami:
1. Czy będą podjęte jakieś działania związane z zagospodarowaniem terenu na OŚW
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Zalew,  na  wysokości  kortów  tenisowych  oraz  wybudowaniem  ścieżki  pieszo-
rowerowej wokół tego zbiornika wodnego?

2. Czy na zadanie związane z bezpłatnym przewozem osób na terenie miasta jest
podpisana stosowna umowa i z jakim operatorem, a jeśli  tak to do kiedy będzie
funkcjonował na terenie miasta bezpłatny przewóz osób, na zasadzie transportu
publicznego?

Radny  Ł.  Sławiński  zapytał,  czy  po  zakończeniu  realizacji  zadania  inwestycyjnego
dotyczącego III etapu przebudowy Starego Miasta zostanie przywrócona dotychczasowa
organizacja ruchu wzdłuż ul. Słowiańskiej i wróci na nią strefa płatnego parkowania oraz
parkometry, czy są raczej przewidywane inne rozwiązania?

BM stwierdził, że 3/4 wniosków, zapytań i interpelacji radnych dotyczy tej samej kwestii,
która poruszana jest  na co dzień przez interesantów w Urzędzie Miasta, tj.  substancji
mieszkaniowej  i  stanu  dróg  w  mieście.  Zauważył,  że  przy  tak  dużym  natłoku  spraw
zgłoszonych przez radnych w tym zakresie,  należałoby zacząć od planu. Wyraził  wolę
unikania sytuacji,  gdzie doszłoby do realizacji tych spraw, które zostały zgłoszone przez
radnych mających najlepsze dojście do burmistrza. Zaproponował sporządzenie takiego
planu, aby wspólnie zmierzyć się z kosztami i  realizować poszczególne zadania punkt
po  punkcie.  Zaznaczył,  że  potrzeb  drogowych  w  mieście  jest  mnóstwo  i  każdy  rejon
oczekuje jakiś prac remontowych i inwestycyjnych. Jako przykład podał koszt wykonania
dokumentacji  70  m.  odcinka  ul.  Jedwabnej,  który  wynosi  40  tys.  zł.  Stwierdził,
że wykonanie samych dokumentacji we wszystkich możliwych ulicach wyniesie setki tys.
zł, których na chwilę obecną Gmina Miejska nie posiada. Zgodził się z propozycją radnego
W.  Sobiechowskiego,  aby  najpierw  wykonać  dokumentacje,  aby  w  następnych  latach
starać się o dofinansowanie dla realizacji poszczególnych nawierzchni dróg. Jednocześnie
zaznaczył, że w każdym przypadku należy ważyć priorytety. Wyraził wolę natychmiastowej
realizacji wielu z potrzeb drogowych, jak np. dojście do budynku przy ul. Lipowej 5 a,b,c,
ale jednocześnie przypomniał, że wiele z zadań mogłoby być wykonanych obecnie, gdyby
nie wydatkowano tak dużych środków wcześniej np. na Skate Park przy ul. Szpitalnej. Na
ten cel przeznaczono 560 tys. zł, a miało Gminę Miejską to zadanie kosztować 180 tys. zł.
Podkreślił,  że  w  chwili  obecnej  brakuje  tych  pieniędzy  na  inne  ważne  cele.  Dodał,
że Urząd Miasta posiada listę dróg, które wymagają remontu już w chwili obecnej. Podał
też,  że  wstępny  koszt  realizacji  wszystkich  tych  zadań  kształtowałby  się  w  granicach
25 mln. zł. Przypomniał, że bardzo pilnym zadaniem jest np. remont drogi ul. Towarowej
i Jedwabnej, które są w katastrofalnym stanie. Zapewnił, iż znajdzie środki na ten cel oraz
doprowadzi do wyprowadzenia poza ten rejon miejsca przeładunku kamienia. Zaznaczył
przy tym, że sprawa ta nie jest taka prosta i będzie wymagała od każdej ze stron pewnego
konsensusu.    

BM  wyraził również zaskoczenie liczbą pytań zadanych przez Wiceprzewodniczącą RM
V. Majak w sprawie audytu.  Stwierdził,  że jeśli  padłaby propozycja kontroli  wszystkich
jednostek  organizacyjnych  Gminy  Miejskiej,  to  trwała  by  ona  wówczas  rok  czasu
i kosztowałaby dziesięć razy więcej niż obecnie. Przypomniał jednocześnie, że niektóre
dokumenty  są  przechowywane  tylko  5  lat,  więc  przy  propozycji  kontroli  2-3  kadencji,
mogłyby pojawić się problemy z dotarciem do papierów. Dodał, że celem audytu nie jest
tylko  określenie  stanu  finansów,  ale  także  pokazanie  jak  miasto  powinno  być
gospodarowane w przyszłości  oraz wyjaśnienie,  czy mamy jeszcze możliwość rozwoju
i inwestowania, w taki sposób, jak sobie życzą mieszkańcy. Audyt ma również za zadanie
wykazać, czy środki były wydatkowane zgodnie z przeznaczeniem , czy nie. 
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BM odpowiedział także na wnioski i sugestie radnych zgłoszone na dzisiejszej Sesji, tj.:
-  radnemu  A.  Grzybowi -  pilne  rozwiązanie  problemu  zrujnowanego  budynku  przy
ul.  Słowiańskiej  2,  którego stan grozi  katastrofą budowlaną – Podkreślił,  iż  w sprawie
przedmiotowego  budynku  jest  ciągle  opór  konserwatora  zabytków.  Zaznaczył
jednocześnie, iż ściana tego budynku wspiera inną nieruchomość przy ul. Słowiańskiej 4.
Jeśli  jednak konserwator  wyraziłby  zgodę na remont  budynku przy  ul.  Słowiańskiej  2,
to tym samym należałoby odrestaurować nieruchomość przy ul. Słowiańskiej 4.

- radnej R. Komorowskiej - planów zagospodarowania budynku ZS przy ul. Lubawskiej -
Miał dwa pomysły na zagospodarowanie budynku ZS przy ul. Lubawskiej. Jeden dotyczył
przeniesienia  do  tego  obiektu  przedszkola  w pełnej  postaci,  a  drugi  usytuowania  tam
Domu Dziennego Pobytu dla Seniorów. Niemniej jednak po konsultacjach ze specjalistami
z  zakresu  budownictwa  okazało  się,  że  największą  przeszkodą  dla  realizacji  tych
zamierzeń byłyby środki finansowe. Dla tych dwóch zadań należałoby zabezpieczyć kwotę
ok. 12 mln. zł. Z kolei realizacja jednego z tych pomysłów to wydatek rzędu 4-5 mln. zł.
Zaznaczył, iż na chwilę obecną nie została podjęta żadna decyzja, co do przyszłości tego
obiektu.  Obecny  Dyrektor  ZS  sugeruje  mocno,  aby  ten  obiekt  był  po  wygaszeniu
gimnazjum  nadal  związany  z  funkcją  oświatową.  Dodał,  że  w  tym  budynku  zostaną
instytucje,  które  obecnie  tam  funkcjonują  i  jedynym  zarządcą  obiektu  zostanie
najprawdopodobniej  COJ.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  odpowiedział  jednak  jakie
przeznaczenie będą miały sale po gimnazjum.

-  radnemu  S.  Sławińskiemu –  przedstawienie  planów  zagospodarowania
niewykorzystanej części OŚW Zalew – nadmienił, że w okresie międzysesyjnym spotkał
się  z  uznanym  architektem  z  Krakowa  w  celu  omówienia  całościowej  koncepcji
zagospodarowania  ośrodka.  Następnie  po  ustaleniu  wytycznych,  zostanie  ogłoszony
przetarg na sporządzenie konkretnych wizualizacji prac na OŚ Zalew. Na chwilę obecną
nie  wiadomo,  czy  w projekcie  znajdą się  obiekty  wymienione przez  radnego,  gdyż  to
zależy od architektów i urbanistów. Zaznaczył, że do chwili obecnej nie było całościowej
koncepcji zagospodarowania OŚW Zalew i od tego należałoby zacząć.

-  radnemu J. Bruździakowi –  nagradzania sportowców i przyznawania im stypendiów
zgodnie  z  tradycją –  Zgodził  się  z  wypowiedzią  radnego,  iż  podczas  spotkania  ze
sportowcami  w  okresie  między  sesyjnym nastąpiła  kontynuacja  wręczania  nagród  dla
sportowców, a w wypowiedzi BM pojawiło się przejęzyczenie. Zaznaczył, że Urząd Miasta
będzie się starał honorować w większej liczbie tych uczniów, którzy rozsławiają Kamienną
Górę w Polsce i na świecie. Przyznał, iż będą czynione starania w celu zmiany stypendiów
dla  uczniów  i  sportowców  ze  strony  BM.  Wyraził  przy  tym  chęć  zapoznania  się
z propozycjami Stałych Komisji oraz wolę, aby takiej stypendia były wypłacane w każdym
miesiącu, a nie raz na półrocze. Niemniej jednak w pierwszej kolejności zostaną ustalone
możliwości finansowe Gminy Miejskiej w tym zakresie.

-  radnej  R.  Komorowskiej –  działań  związanych  z  byłym  dworcem  PKP  przy
ul. Jeleniogórskiej – Zaznaczył, że sprawa dworca jest mocno kłopotliwa, z uwagi na brak
porozumienia z  PKP. Koleje  chcą przekazać dworzec,  my zaś nie  bardzo chcemy go
przejąć. Dodał, iż w najbliższym czasie odbędą się kolejne negocjacje z Zarządem PKP
i wówczas może zostanie uatrakcyjniona oferta PKP, aby przekonać Gminę Miejską do
włączenia  siew  ten  pomysł  przejścia.  Obecnie  nie  wyraża  woli  przejęcia  kolejnego
zrujnowanego budynku, którego odrestaurowanie pochłonęłoby dziesiątki mln. zł. Jednym
ze  spornych  punktów  przy  negocjacjach  jest  sprawa  działki  dojazdowej  do  budynku
dworca.
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-  radnemu  S.  Sławińskiemu –  rozpoczęcia  funkcjonowania  i  zasad  transportu
zbiorowego  -  Transport  o  charakterze  komunikacji  miejskiej  rozpoczyna  działanie
w Kamiennej Górze 28 stycznia 2019 r. Zaznaczył, iż jest to bezpłatny przewóz osób i jest
obecnie traktowany jako eksperyment. Dlatego też został ustalony okres funkcjonowania
do  końca  września.  Wyraził  jednak  zrozumienie  dla  konieczności  przedłużenia  jego
funkcjonowania do końca października czy listopada, kiedy panuje wzmożony ruch osób
udających  się  na  cmentarz  komunalny  przy  ul.  Wałbrzyskiej.  Poinformował,  że  po  6
miesiącach działania przejazdu zostanie oceniona jego funkcjonalność i wówczas zostanie
określona  możliwość  przedłużenia  czasu  jego  obowiązywania.  Nadmienił,  iż  przejazd
będzie obsługiwał  PKS Sp. z o.o.  w Kamiennej  Górze i  będzie praktycznie przez cały
dzień kursował  po mieście jeden bus.  Na dniach pojawi się  na stronie Urzędu Miasta
rozkład  jazy  i  będzie  jego  forma  drukowana  ogólnodostępna.  Kursował  będzie  bus
przystosowany  do  potrzeb  osób  niepełnosprawnych  lub  większy  autobus,  który  takiej
obsługi  nie  posiada lecz  ma możliwość przewożenia  w jednym czasie  większej  liczby
pasażerów. 

BM dodał, że Urząd Miasta jest obecnie w fazie przygotowywania przetargów na realizację
dużych  inwestycji  zawartych  w  budżecie  miasta  Kamienna  Góra  na  2019  rok,  tj.:
oświetlenia ulicznego w mieście oraz termomodernizacji i dokończenia obiektu Centrum
Kultury.  Obydwa  przetargi  pokażą  nam nasz  stan  finansowy i  ewentualne  możliwości
realizacji  dalszych  pomysłów.  Nadmienił,  że  pojawiają  się  też  obecnie  możliwości
pozyskania środków na termomodernizację, ale są one niestety w zawieszeniu. W ramach
Aglomeracji  Wałbrzyskiej  będzie  prawdopodobnie  możliwość  uzyskania  dodatkowych
funduszy  na  1-2  kamienice,  bądź  na  kontynuowania  remontu  CK.  Na  zakończenie
zapewnił radnych, iż w okresie wiosennym pojawią się pierwsze widoczne efekty działań
inwestycyjnych,  które  usprawnią  codzienne  życie  mieszkańców  miasta.  Przypomniał
jednak,  że  będzie  to  realizowane  zgodnie  z  określonym  planem  i  założonymi  tam
priorytetami.

Radny J. Bruździak sprostował wypowiedź BM i zaznaczył, że w latach ubiegłych była już
opracowana kompleksowa koncepcja  zagospodarowania  OWŚ Zalew.  Dodał,  że  warto
zapoznać się z tym opracowaniem, które zostało wykonane w okresie sprawowania funkcji
Burmistrza  Miasta  przez  Pana  Artura  Zielińskiego.  Wyraził  zdanie,  że  przed
sporządzeniem nowej  koncepcji  należałoby  rozpatrzyć  założenia  już  dotychczasowego
planu zagospodarowania tego obiektu. Pokreślił,  iż sam osobiście zapoznawał się z tą
koncepcją 2-3 kadencje temu.

Radny  Bogdan  Murawski  zapytał  o  przedstawienie  efektu  negocjacji  Urzędu  Miasta
z  właścicielami  sklepów  wielkopowierzchniowych  w  sprawie  dofinansowania
funkcjonowania  przewozu  osób  w  Kamiennej  Górze,  poinformowanie  o  kosztach  tego
przedsięwzięcia  oraz  rozważenie możliwości  wprowadzenia korekty do trasy  przejazdu
tak, aby została ona rozbudowana o przystanek przy siedzibie MPWiK. Tam udaje się
bardzo dużo mieszkańców miasta, aby bezpłatnie uiszczać rachunki za wodę i ścieki.   

Radny S. Sławiński  poinformował, iż zrobił  rozpoznanie w merytorycznych wydziałach
Urzędu Miasta o plany i koncepcję zagospodarowania OWŚ Zalew, ale nikt takich planów
nie widział.

Radna R. Komorowska nawiązała do sprawy remontu ul. Sportowej i wyraziła zdziwienie
tym,  że Urząd Miasta rozpoczął  remont  tej  ulicy  i  zostawił  go w połowie,  bez dalszej
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kontynuacji.  Jednocześnie  zaznaczyła,  iż  kwotę  dalszej  części  remontu  ul.  Sportowej
otrzymała w Wydziale ZIF Urzędu Miasta. Poprosiła przy tym o jej sprostowanie, jeśli jest
ona  inna.  Zapytała  przy  tym,  czy  środki  na  termomodernizację  będą  przydzielane  na
poszczególne kamienice w porozumieniu z Radą Miasta? Zaproponowała, aby poddawać
remontowi  budynki  w  różnych  częściach  miasta  i  nie  koncentrować  środków  tylko
w jednym rejonie.

Radny  Ł.  Sławiński  ponowił  zapytanie  dotyczące  ustawienia  parkomatów  wzdłuż
ul. Słowiańskiej, po zakończonym remoncie tej części Starego Miasta?

Radny W. Sobiechowski przypomniał, że wg wstępnych założeń bezpłatny transport miał
funkcjonować w Kamiennej Górze od 15 stycznia, do końca 2019 r. Wyraził zdziwienie
informacją, iż transport  ten będzie funkcjonował do końca września br.  za 150 tys.  zł.
Stwierdził  przy  tym,  że  przy  takich  kosztach  za  7  miesięcy,  funkcjonowanie
zaproponowanej komunikacji przez cały rok wynosić będzie ok. 250 tys. zł. Jednocześnie
nawiązał do sprawy poruszonej przez radną R. Komorowską i nadmienił, że wg wstępnych
wyliczeń koszt  wykonania nawierzchni  ul.  Sportowej  wynosić miał  200 tys.  zł,  a sama
dokumentacja 45 tys. zł. 

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą do BM o uściślenie informacji o wprowadzeniu
bezpłatnego transportu w Kamiennej Górze. Czy taka forma komunikacji będzie bezpłatna
dla wszystkich, czy tylko dla wybranych grup społecznych.

BM  podkreślił, iż transport będzie bezpłatny dla wszystkich. Wyjaśnił, iż umowa została
podpisana na kilka miesięcy, aby udało się zmieścić w kosztach założonych wewnętrznie
w  budżecie  miasta.  Dodał,  że  jeśli  zostałaby  wprowadzona  odpłatność  za  przejazd,
to wówczas można by było myśleć o komunikacji na cały rok. 

Radny W.  Sobiechowski  przypomniał,  że przy przedstawianiu koncepcji  informowano
radnych o zwolnieniu z opłat za komunikację tylko osób, które ukończyły 65 rok życia oraz
uczniów. Teraz zaś wychodzi z informacji BM, że będą z opłat za bilety zwolnieni wszyscy
korzystający. Zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości przedstawiać jasne ustalenia, zanim
radni  będą  głosować  nad  budżetem.  Zaznaczył,  iż  obecnie  jest  wprowadzona  nowa
koncepcja, która jego zdaniem mogłaby zmienić głosowanie radnych przy budżecie miasta
na  2019  rok.  Wyraził  przy  tym opinię,  iż  przy  obecnym założeniu  nie  będzie  takiego
zainteresowania  korzystaniem  z  przejazdów  przez  mieszkańców.  Wyraził  również
ubolewanie,  iż  w przypadku środków na dokumentację  informuje  się  radnych o  braku
odpowiednich funduszy na ten cel.  Zaznaczył,  przy tym,  że w chwili  obecnej  nie  stać
miasta na takie eksperymenty. 

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak  również podkreśliła, iż obecnie Gminy Miejskiej nie
stać na przeprowadzanie takich eksperymentów, w sytuacji braku środków na różne cele
i  konieczności  zaciągnięcia kredytów na spłatę zobowiązań.  Zauważyła, że gromadząc
powoli  mniejsze  środki  można  uzbierać  odpowiednią  kwotę  np.  na  dokończenie  już
rozpoczętych  inwestycji  związanych  z  remontami  ulic.  Jednocześnie  zgłosiła  wniosek
o pilne monitorowanie liczby osób, które będą korzystały z tego transportu. Podkreśliła
przy tym, że należy dopilnować, aby ta komunikacja spełniała swoją rolę. Nie wyobraża
sobie bowiem sytuacji, w której bus finansowany z budżetu miasta jeździłby pusty. 

Radny  S.  Sławiński  zasugerował,  aby  ramach  tego  eksperymentalnego  kursu
komunikacji  miejskiej  zmniejszyć liczbę 7 kursów dziennie,  na rzecz wydłużenia czasu
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obowiązywania tej usługi. Przypomniał, że radni głosowali za zabezpieczeniem 150 tys. zł
na  funkcjonowanie  tego  transportu  przez  cały  rok.  Zaproponował  jednocześnie,  aby
w  trakcie  przejazdów  monitorować  odpowiednie  godziny  korzystania  z  komunikacji
i w razie zapotrzebowania, w trakcie roku zwiększać liczbę kursów. 

Radny W. Sobiechowski  stwierdził, iż monitorowanie sytuacji przejazdów miałoby sens
wówczas, gdyby powrócono do pierwotnej koncepcji i wprowadzenia bezpłatnych kursów
tylko  dla  dwóch  grup  uprzywilejowanych.  Obecnie  zaś  przy  bezpłatnych  przejazdach
każdy  będzie  chciał  skorzystać  z  komunikacji,  nawet  w  sytuacji  krótkiego  dojazdu  do
miejsca docelowego. To rzeczywiście będzie wpływało na dobrą frekwencję. Podkreślił,
iż w samym pierwotnym założeniu i koncepcji komunikacji miejskiej chodziło o udzielenie
pomocy w dojeździe do  różnych części  miasta osobom starszym.  Zauważył,  że nowa
koncepcja ma na celu wsparcie w tej kwestii wszystkich mieszkańców, ale jednocześnie
może doprowadzić do niezadowolenia z takiej sytuacji taksówkarzy, którzy tak zarabiają
na chleb.  

Radny J. Bruździak zauważył, iż w chwili obecnej mamy sytuację w której BM kreuje się
na „tego dobrego” bo chce zaoferować mieszkańcom taką bezpłatną usługę. Zaznaczył
przy tym, iż radni również popierają dobre dla mieszkańców pomysły i jednocześnie dodał,
że nie można takich spraw podejmować w ramach eksperymentu. Stwierdził, iż z takich
propozycji jest bardzo trudno się wycofać. Przypomniał, że przed uchwalaniem budżetu
pytał o jakąkolwiek kalkulację, która uzasadniałaby zawarcie w budżecie miasta na ten cel
kwoty 150 tys. zł. Otrzymał wówczas odpowiedź, iż takiej kalkulacji nie ma. Wyraził przy
tym  zaskoczenie,  iż  w  Kamiennej  Górze  wprowadza  się  taki  bezpłatny  transport  bez
żadnych  wyliczeń.  Zapytał  BM,  kiedy  zapadła  konkretnie  decyzja  o  wprowadzeniu
bezpłatnego transportu?

BM poinformował, iż decyzja w tej sprawie zapadła w ubiegły czwartek o godz. 8 15.

Wiceprzewodnicząca  RM  V.  Majak  zapytała,  czy  w  trakcie  tego  spotkania  zapadła
również decyzja o wyborze przewoźnika? Dodała, że z posiadanych informacji  wynika,
iż nie było zainteresowania innych podmiotów oferowaniem usług transportu zbiorowego
z  naszym  dofinansowaniem.  Zaznaczyła,  iż  w  chwili  obecnej  miasto  będzie
dofinansowywało jednostkę powiatową, która nie przynosi żadnego dochodu do budżetu
miasta bo zwolniona jest ta firma również z podatku. Jednocześnie zapytała o kryteria
wyboru stosowane przy wyborze tego konkretnego przewoźnika?

Radna R. Komorowska  nadmieniła, że każdy autobus kursowy PKS zatrzymuje się na
żądanie  pasażerów przy  ul.  Tkaczy  Śl.  Dodała,  że  np.  mieszkańcy ul.  Jeleniogórskiej
mogą dojechać do cmentarza komunalnego za pomocą tych kursów. Stwierdziła, iż przy
organizacji  takiego  bezpłatnego  transportu  na  zaproponowanej  trasie  zostali
uprzywilejowani mieszkańcy ul. Jeleniogórskiej, a z innych rejonów miasta np. ul. Wiejskiej
czy  os.  Antonówka  zostali  pominięci.  Zaznaczyła,  iż  bezpłatnej  komunikacji  nie  mają
nawet bogate miasta,  a  Kamiennej  Góry nie stać na takie usługi.  Wymieniła przy tym
liczne potrzeby remontowe oraz inwestycyjne, które są wg radnej bardziej potrzebne dla
mieszkańców.  

BM odpowiedział, że po podjęciu decyzji o remoncie Centrum Kultury nie stać naszego
miasta na nic innego. Dodał, że mimo bardzo wysokich kosztów tego zadania będzie ono
kontynuowane i  również będą wprowadzone przy tym bezpłatne przewozy pasażerskie
w  mieście.  Jest  to  realizowane  tylko  i  wyłącznie  dla  mieszkańców  naszego  miasta.
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Podkreślił, iż forma bezpłatna została wprowadzona, gdyż miasto nie może pobierać opłat
za bilety. Zaznaczył, iż inne przedsiębiorstwa były wstępnie zainteresowane oferowaniem
takich  usług,  ale  nie  odpowiedziały  ostatecznie  na  naszą  propozycję.  Nadmienił,
że  w  drugim  postępowaniu  w  drodze  przetargu  będzie  miał  każdy  kolejną  szansę
przystąpić  do  tego  przedsięwzięcia.  Obecnie  zwrócił  się  Urząd  Miasta  do  kilku  firm
z  zapytaniem  ofertowym.  Swoje  oferty  złożyły  tylko  dwa  przedsiębiorstwa,  z  których
najtańsza  okazała  się  ta  zaproponowana  przez  PKS  Kamienna  Góra.  Przypomniał,
że w pierwszej kolejności  również myślał  tylko o wprowadzeniu bezpłatnego przejazdu
tylko  dla  seniorów  i  uczniów  szkół.  Okazało  się  jednak,  iż  Gmina  Miejska  nie  może
pobierać  opłat  z  tego  tytułu  i  zadecydował  o  wprowadzeniu  bezpłatnej  usługi  dla
wszystkich. Podkreślił, iż obecnie nie są potrzebne dalsze dyskusje w tym temacie, tylko
ocena  efektów  i  funkcjonowania  tej  usługi.  Dodał,  iż  będą  przeprowadzane  stosowne
wyliczenia związane z zainteresowaniem mieszkańców takim transportem, które zostaną
przedstawione  radnym.  Obiecał,  iż  Urząd  Miasta  wycofa  się  z  tej  umowy,  jeśli  przez
pierwszy  kwartał  nie  będzie  zainteresowania  tą  usługą  ze  strony  mieszkańców.  Sam
przewiduje,  iż  zainteresowanie  będzie  większe,  niż  możliwości  usługowe przewoźnika.
Podkreślił  ponownie,  iż  okoliczności  wymusiły  zmianę  grupy  docelowej  i  zwrócił  się
z prośbą do radnych o zaprzestanie bezcelowej dyskusji. Dodał, że taka linia przejazdu
komunikacji jest efektem kompromisu między osobami planującymi ten przejazd.  

Radny J. Bruździak docenił konkretną odpowiedź BM i jednocześnie zaznaczył, że takie
decyzje należało przemyśleć i nie podejmować ich zbyt pochopnie. Dlatego też obecnie
mamy sytuację, w której nie możemy pobierać opłat za przewóz osób, ale nie chcemy się
z tego wycofać, bo jest to spełnianie jakiś wcześniej złożonych obietnic. Zauważył, że jeśli
nad  tak  trudnymi  zagadnieniami  nie  pracuje  zespół  osób,  to  okazuje  się  po  czasie,
że pojawiają się różne problemy. Poza tym obecnie monitorowanie tego zjawiska będzie
niemiarodajne, gdyż bezpłatny przewóz osób nie odpowie nam na liczne pytania związane
np. z chęcią korzystania z tych usług po wprowadzeniu opłat dla pewnej grupy docelowej.
Zaznaczył, iż Rada Miasta nie ma na celu wywoływania kłótni w tym zakresie, bo jest to
nasza wspólna troska. Stwierdził, iż BM zwrócił się do radnych z prośbą o pochylenie się
nad  tematem udzielenia  pomocy  osobom mającym trudności  z  transportem.  Nad  tym
Rada Miasta debatowała i podjęła decyzję zgodną z oczekiwaniem burmistrza. Wyrażano
potrzebę konkretniejszych wyliczeń, których nie udało się uzyskać i zaufano, iż będzie to
swoisty eksperyment. Ocenił, iż działanie to było bardzo niebezpieczne, bo okazało się
w myśl przysłowia, iż miasto „potknęło się o własne nogi”.  

Radny  S.  Sławiński  zapytał,  jak  będzie  wyglądała  sytuacja  w  momencie  kursowania
przepełnionego autobusu,  kiedy starsza osoba nie  będzie  mogła  skorzystać  z  takiego
dowożenia? Przypomniał, że to właśnie seniorzy byli pierwszą grupą docelową do której
została skierowana ta bezpłatna usługa. Stwierdził, iż jest to kolejne niebezpieczeństwo
wprowadzenia bezpłatnego przejazdu. 

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak zaznaczyła, iż wprowadzenie bezpłatnego transportu
przyczyni  się  również  do  zwalczania  problemu  niskiej  emisji  i  złej  jakości  powietrza
w Kamiennej Górze. Poddała pod rozwagę pomysł powiązania tej kwestii, z możliwością
ubiegania  się  przez  Kamienną  Góra  o  środki  zewnętrzne  dla  dofinansowania  tego
zadania.

Radny  Ł.  Sławiński  ponowił  zapytanie  dotyczące  ustawienia  parkomatów  wzdłuż
ul. Słowiańskiej, po zakończonym remoncie tej części Starego Miasta?
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BM  odpowiedział,  iż  po  remoncie  ul.  Słowiańskiej  nadal  pozostaną  tam  miejsca
parkingowe, ale bez parkomatów. Dodał, iż Gmina Miejska nie będzie tam mogła przez
5 lat pobierać pożytków, z uwagi na pozyskanie dofinansowania unijnego na remont tej
ulicy.  Kierowcy  będą  mogli  tam parkować  swoje  pojazdy  bezpłatnie,  ale  jednocześnie
przez  takie  działanie  miasto  zostało  zobowiązane  do  podniesienia  odpłatności  dla
operatora  parkomatów  w  Kamiennej  Górze.  Takie  działanie  było  spowodowane
automatycznym  obniżeniem  przychodów  operatora  i  wymusiło  na  Gminie  Miejskiej
stosowną reakcję. 

Przewodniczący  RM  nawiązał  do  informacji  BM  o  podjęciu  rozmów  z  Prezesem
Karkonoskiego Sejmiku Osób Niepełnosprawnych i jednocześnie zapytał, dlaczego Urząd
Miasta po raz kolejny podejmuje jakiś temat związany z niepełnosprawnością, ale bez
konsultacji  z  osobami  najbardziej  zainteresowanymi?  Przypomniał,  iż  jest  jeszcze
Pełnomocnikiem BM ds. Osób Niepełnosprawnych i nic o tym spotkaniu nie wiedział.  

BM poinformował, iż było to spotkanie zapoznawcze, które miało doprowadzić do kolejnej
dyskusji  i  spotkania  z  udziałem  pełnomocnika.  Dodał,  iż  była  to  nagła  wizyta
i jednocześnie wyraził pogląd, iż każde kolejne takie spotkanie będzie się odbywało przy
udziale  Przewodniczącego  Rady  Miasta  i  zarazem  Pełnomocnika  BM  ds.  Osób
Niepełnosprawnych. 

Ad.18. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący RM zamknął  IV Sesję Rady Miasta
Kamienna Góra w dniu 21 stycznia 2019 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

Przewodniczący Rady

   /-/ Janusz Jarosz
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